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Tjänstgörande ersättare 
Bo Hansson (S) tjänstgör för vakant (S) 
Elisabet Abelson (C) tjänstgör för Christina 
Peterson (C) 
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Nickie Excellie (MP) 
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Halahen Zaidane (S) 
Simon Pittuco (V) 
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Stadsdelsdirektör Anders Carstorp, avdelningscheferna Anette Appelberg, 
Veronica Starck, Jeanette Holmqvist, Marie Lissäng, Leif Kananen, Karin 
Åberg och Kersti Tagesson, biträdande avdelningschef, Christina Agewall, 
ekonomichef Fredrik Karlsson, stabschef Susannah Sjöberg, 
enhetscheferna Andrea Johansson Saarinen och Christina Oulis, 
nämndsekreterare Magnus Hillborg 
 
Personalföreträdare 
Camilla Nilsson, Kommunal, Daniel Knudsen, Saco 
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Magnus Hillborg  
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Gustav Johansson (M) Bo Hansson (S) 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utsåg tjänstgörande ersättare 
Bo Hansson (S) att tillsammans med ordföranden Gustav Johansson 
(M) justera dagens protokoll. Justering sker tisdagen den 1 oktober 
2019. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställde den utsända 
dagordningen.   
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§ 3 
Badplats i Rågsveds naturreservat 
Svar på medborgarförslag   
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd har tagit emot ett 
medborgarförslag. Den som har skrivit medborgarförslaget vill att ett 
bad anläggs i Rågsveds naturreservat.  
 
Förvaltningen svarar att Fagersjöviken inte är en lämplig plats för ett 
bad. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 31 augusti 2019. 
Dnr EÅV 2019/280. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4 
Kulturhus i Dalen  
Svar på medborgarförslag    
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd har tagit emot ett 
medborgarförslag. Den som har skrivit förslaget vill att huset där 
ungdomsgården och community center i Dalen ligger ska bli ett 
kulturhus.  
 
Förvaltningen hyr huset av en bostadsrättsförening. I avtalet står det 
att huset får användas som fritidsgård, skola, förskola eller 
uppsökande verksamhet för unga vuxna.  
 
Det finns idag inte några planer på att göra ett kulturhus på platsen 
men idéerna om att öka tillgången på kulturutbud till invånarna i 
Dalen tas med till framtida planering. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 26 augusti 2019.  
Dnr EÅV 2019/286. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5 
Feministisk trygghetskartläggning i Rågsved  
Svar på medborgarförslag    
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd har tagit emot ett 
medborgarförslag. De som har skrivit förslaget vill att det ska göras en 
feministisk trygghetskartläggning i Rågsved kring otrygga platser. 
Efter inventeringen ska de saker som upptäcks rättas till. 
 
Förvaltningen är positiv till att gå runt i området och göra fysiska 
trygghetsinventeringar i Rågsved. Förvaltningen föreslår att 
trygghetsinventeringen påbörjas, tillsammans med de som har skrivit 
medborgarförslaget, på trygghetsdagen den 5 oktober i Rågsveds 
Folkets hus. Trygghetsdagen anordnas i samarbete av 
stadsdelsförvaltningen, fastighetsägarförening i Rågsved och polisen. 
Förvaltningens personal vill efter trygghetsdagen gärna ha en fortsatt 
dialog med de som skrivit medborgarförslaget för att säkra att åtgärder 
blir vidtagna och vid behov göra gemensamma nya inventeringar i 
området. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 10 september 2019.  
Dnr EÅV 2019/416. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilda uttalanden 
Tobias Karlsson (SD) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
Sverigedemokraterna stödjer medborgarförslaget om feministisk 
trygghetskarläggning i Rågsved. Vi ser gärna att initiativet följs upp 
med fortsatta insatser för att ytterligare höja kvinnors trygghet i 
området. Vi ser även möjlighet att bredda kartläggningen och 
tillhörande aktiviteter till att omfatta andra områden i stadsdelen. 
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Gisela Norrman m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
 
Vi tycker att det är bra att förvaltningen anordnar samarbete med 
polis och fastighetsägarföreningen i Rågsved en trygghetsdag den 5 
oktober tillsammans med boende i Rågsved för att göra en 
trygghetskartläggning i Rågsved – dels markera i kartor -Men vi ser 
gärna också att förvaltningen kommunicerar med de som står bakom 
medborgarförslaget i berörda områden och gator i Rågsved när det 
är mörkt.  
 
Under sommaren har det skett flera överfall i Rågsved. Flickor och 
kvinnor känner sig otrygga i sitt bostadsområde, där det ska vara som 
tryggast. Med hösten kommer mörkret allt närmare. Det brådskar att 
se över belysningen i hela området; övervuxna buskar gör det 
obehagligt att röra sig hemåt från tunnelbana och buss när det är 
mörkt. Flera ansvarskännande grupper i Rågsved har gått 
tillsammans på fredag- och lördagskvällar för att stötta dem som vill 
ha följe hem till porten, det visar på engagerade medborgare i ett 
levande område.  
 
I takt med att befolkningen ökar i Rågsved så är det viktigt att det 
fungerar att ta sig till och från kollektivtrafiken utan att behöva se sig 
över axeln. Men så länge trasiga lampor och skymmande buskar 
fortsätter skapa otrygghet så kvarstår oron att ta sig hem från 
centrum – inte bara under den mörka tiden.  
 
Efter en trygghetskartläggning där det noterats var det saknas gatu-
/parkbelysning och var buskar/träd behöver beskäras – så måste detta 
åtgärdas snarast möjligt. Även belysning i och kring Rågsveds 
centrum behöver ses över. 
 
Tillsammans med förebyggande insatser, insatser för att motverka 
sexualbrott och så vidare – kan denna feministiska 
trygghetskartläggning vara en viktig del i att motverka mäns våld mot 
kvinnor. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 
Vänsterpartiets gemensamma särskilda uttalande.  
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§ 6 
Tertialrapport Tertial 2 2019 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd     
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Tertialrapport 2 2019 inklusive bilagor godkänns och överlämnas 

till kommunstyrelsen. 

2. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 0,9 mnkr för 
faktiska kostnader för kommunalt bostadsbidrag för personer 
med funktionsnedsättning. 

3. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 0,6 mnkr för 
täckning av kostnader i samband med arbete med utsatta EU-
medborgare. 

4. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 3,9 mnkr för 
ökade kapitalkostnader inom stadsmiljöområdet avseende ränta 
0,8 mnkr och avskrivningar 3,1 mnkr. 

5. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 2,7 mnkr för 
trygghetsskapande åtgärder. 

6. Omslutningsförändringar om 35,3 mnkr godkänns. 

7. Beloppsgräns för periodiseringar (interimsbokföring), fastställs 
till ett belopp om 20 000 kr och mer. 

8. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Ärendet 
Tertialrapport 2 2019 för Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd följer 
upp de mål och indikatorer som kommunfullmäktige fastställt i 
stadens budget 2019. I tertialrapporten redovisas resultat och analyser 
av nämndens arbete under året fram till och med augusti. 
Förvaltningen bedömer att nämnden med sitt arbete bidrar till att 
kommunfullmäktiges tre inriktningsmål kommer att uppfyllas under 
året. Förvaltningen bedömer att tio av kommunfullmäktiges mål för 
verksamhetsområdena uppfylls helt och att två uppfylls delvis.  
Före resultatöverföringar prognosticeras ett underskott om 7,8 mnkr 
och efter resultatöverföringar en budget i balans. För investeringar 
redovisas en budget i balans. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 11 september 2019. 
Dnr EÅV 2019/431. 
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Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Oskar Rosén m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
 
Tertialrapport två visar effekterna av en illa genomtänkt politik. När 
kommunfullmäktige i budget 2019 beslutade att sänka skatten lovade 
den borgerliga majoriteten att välfärd inte skulle drabbas. Vi ser nu 
att det löftet inte kommer att hålla– allt för att åstadkomma en 
skattesänkning på 16 öre. Samtidigt menar den borgerliga majoriteten 
att de satsar på kärnverksamheterna. Vi vill bygga ett jämlikt och 
jämställt Stockholm som håller samman. Det gör man inte genom 
Alliansens och Miljöpartiets prioriteringar av ombildning, 
nedskärning och privatisering.  
 
Barn, kultur och fritid 
Den borgerliga majoriteten skär ner i budgeten för barn, kultur och 
fritid och totalt minskade de stadens budget med 66 miljoner 2019. 
Samtidigt sker även nedskärningar av personal på biblioteken samt på 
kulturskolan med begränsningar i öppettiderna samt ett minskat utbud 
av kurser som konsekvens. Det förebyggande arbetet för barn och 
unga försämras snabbt. En välutvecklad och fungerande 
förebyggande är verksamhet viktig för att skapa en sammanhållen 
stad där alla människor har jämlika livschanser. Det är också den 
främsta insatsen som kommunen kan erbjuda för att förebygga våld 
och kriminalitet. Att dra ner på budget för barn, kultur och fritid får 
anses som kontraproduktivt för en majoritet som påstår sig arbeta för 
en tryggare stad.   
 
Socialtjänst 
Barnkonventionen blir lag 2020, därför behöver alla 
stadsdelsnämnden säkerställa att det finns goda förutsättningar för ett 
fungerade barnrättsarbete inom socialtjänsten. Stadsdelsnämnderna 
behöver mer resurser för att möta förändringar i lagstiftningar som 
förmodas träda i kraft. Tvärtom är det uppenbart att det saknas 
resurser för att klara en alltmer ansträngd barn- och ungdomsvård 
med mer komplexa ärenden och ökat antal anmälningar. Vi ser nu 
stora underskott inom barn- och ungdom och undrar hur detta ska gå 
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att vända. Socialsekreterarnas arbetsvillkor uppmärksammades under 
förra mandatperioden och det är viktigt att det arbetet fortsätter.  
 
Förskola 
Den blågröna majoriteten har infört generella effektiviseringskrav 
även i förskolan, vilket leder till att det blir ännu svårare att minska 
barngruppernas storlek och öka kvaliteten i verksamheterna.  
 
Äldreomsorg 
Äldreomsorgen har fått en kraftigt minskat budget 2019, även här har 
den blågröna majoriteten lagt höga generella effektiviseringskrav – 
detta på verksamheter som vi inte kan se har särskilt stora möjligheter 
att effektivisera. Vi har svårt att se hur äldreomsorgen ska utvecklas 
och bibehålla kvaliteten under längre tid i dessa förutsättningar. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och 
Vänsterpartiets gemensamma särskilda uttalande.  
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§ 7 
Bibliotek i Rågsved 
Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendet 
Rana Nasrindotter med flera (S), Hassan Jama med flera (V) och Lisa 
Palm (Fi) har lämnat en skrivelse till Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd.  
 
Skrivelsen innehåller två frågor om bibliotek i Rågsved. De som har 
lämnat skrivelsen vill bland annat veta om det kommer att byggas ett 
bibliotek i Rågsved.  
 
Förvaltningen svarar att de har kontakt med kulturförvaltningen. Det 
finns inte några planer på att öppna ett bibliotek i Rågsved. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 27 augusti 2019. 
Dnr EÅV 2019/296. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Oskar Rosén m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
 
Vi uppskattar förvaltningens ambition att hålla en löpande dialog med 
kulturförvaltningen och de projekt/samarbeten man påbörjat för att 
fånga upp grupper i Rågsved och därigenom introducera delar av 
biblioteksverksamheten. 
 
Men det räcker inte, dels då det är en alltför begränsad grupp som 
faktiskt besöker öppna förskolan och fritidsgårdarnas dels för att 
projekten egentligen inte leder till någon större förankring i Rågsved. 
Denna typ av resursfördelning bidrar egentligen endast till att de 
andra biblioteken antingen blir överbelastade eller måste släppa 
”biblioteksresurser” till en annan ort. 
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Det vi nu ser i staden och framförallt i vår stadsdel är att 
nedskärningarna inom biblioteken börjar visa sig i form av personal 
som köps ut, begränsade öppettider och slutligen akut personalbrist. 
Det ser vi redan nu i det som kommer slå mot Östberga och Dalens 
bibliotek när staden ska anpassa verksamheterna till den nya 
budgeten. Det är en tidsfråga innan det slår mot Hagsätra och 
Högdalen. Att då hänvisa Rågsvedsborna till nästa tunnelbanestation 
som motivering är inte fullt acceptabelt. 
 
Den institution som biblioteksrörelsen är i Sverige och framförallt i 
Stockholm håller på att urholkas med den enkla motiveringen att det 
saknas pengar. Pengar som den sittande majoriteten delat ut i form av 
en skattesänkning. Rågsved kommer under de kommande åren att 
växa markant sett till befolkning. Samtidigt så finns det ett akut behov 
av att fortsätta upprätta mötesplatser och verksamheter där 
människor och idéer möts. Bibliotekens verksamheter har den 
förmågan och Rågsved behöver ett bibliotek. 
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§ 8 
Kvinnors organisering 
Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Rana Nasrindotter med flera (S), Hassan Jama med flera (V) och Lisa 
Palm (Fi) har lämnat en skrivelse till Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd.  
 
Skrivelsen innehåller en fråga om kvinnors organisering. De som har 
lämnat in skrivelsen vill bland annat veta hur förvaltningen kommer 
att arbeta med att stärka kvinnors organisering i framtiden. 
 
Förvaltningen svarar att de stärker kvinnors organisering genom att 
bland annat arbeta med stadsdelsmammor, öppna förskolan och 
genom att stödja föreningslivet. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 9 september 2019. 
Dnr EÅV 2019/297.   

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Oskar Rosén m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
 
Kvinnor behöver få sina röster hörda och genom att utveckla 
målgruppsanpassad information om demokratiska processer och 
stödja kvinnors organisering. Det är viktigt att Enskede-Årsta-Vantörs 
jämställdhetsarbete utvecklas tillsammans med kvinnoorganisationer 
för att bidra till träffsäkra åtgärder som bygger på̊ kunskap om hur 
livsvillkoren ser ut. Alla kvinnor i stadsdelen ska ha lika möjligheter 
att styra över sina liv och påverka samhället. 
 
Under vår tid, i det rödgrönrosa styret, införde vi satsningen på 
stadsdelsmammor. Vi vill se en utveckling av arbetet med 
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stadsdelsmammor och att arbetet utvecklas till fler områden, 
exempelvis Östberga där basen skulle kunna vara Östberga kulturhus. 
 
Exempelvis skulle ett särskilt stöd för kvinnors organisering, riktat för 
att stärka kvinnors egenmakt och organisering vara aktuellt att införa. 
Vi vet att flickor och kvinnor i lägre grad deltar i det offentliga livet 
och utifrån en demokratisk synpunkt är det oroande. 
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§ 9 
Stadsdelens hantering av barn och unga utsatta för 
hedersrelaterat våld och förtryck 
Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
svar på skrivelsen.     
 
Ärendet 
Rana Nassrindotter med flera (S), Hassan Jama med flera (V) och Lisa 
Palm (Fi) har lämnat en skrivelse till Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsnämnd.  
 
Skrivelsen innehåller tre frågor om stadsdelsnämndens arbete med 
barn och unga som är utsatta för hedersrelaterat våld och förtryck.  
 
Heders-relaterat våld och förtryck är när familjen inte låter 
medlemmarna i familjen att leva sina liv som de vill. Familjen och 
släkten straffar den som de tycker har förstört deras heder.  
Förvaltningen redovisar i sitt svar det arbete som görs inom 
verksamheterna kring hedersrelaterat våld och förtryck. Förvaltningen 
bedömer att mycket bra arbete görs, bland annat genom att utveckla 
kunskapen hos medarbetare. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 5 augusti 2019. 
Dnr EÅV 2019/298. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Gisela Norrman m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
 
Stöd och skydd ska finnas att få snabbt och säkert för alla 
våldsutsatta. Vi uppskattar stadsdelens svar på frågan och det är 
tydligt att socialtjänstens och förskolans arbete att identifiera och 
motverka våld, kontroll och förtryck har intensifierat under de senaste 
åren. Fler flickor och pojkar kan nu få möjlighet att komma ur en 
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kontrollerad miljö och få sina mänskliga rättigheter respekterade. Det 
är av största vikt att stadsdelens arbete med barn och unga utsatta för 
hedersrelaterat våld och förtryck fortsätter utvecklas och att ständigt 
vara ajour med forskning. 
 
Ett utvecklingsområde är att skydda de som både är offer och 
förövare, utan bortprioritera insatser för de som är mest utsatta. Ofta 
är det pojkar som hamnar i en roll då de blir en del av 
kontrollerandet av flickors liv och kroppar. Det kan vara svårt för den 
pojke som vill lämna detta sammanhang. Vi ser att fler insatser 
behövs för att motverka det hedersrelaterade våldet i grunden. 
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§ 10 
Inventering av stadsdelsområdets gräsmattor 
Svar på skrivelse från (M), (L), (MP) och (C) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
svar på skrivelsen.     
 
Ärendet 
Gustav Johansson (M), Urban Rybrink (L), Ola Gabrielson (MP) och 
Christina Peterson (C) har lämnat en skrivelse till Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsnämnd. 
 
De som har skickat in skrivelsen föreslår att stadsdelsförvaltningen 
ska gå igenom alla gräsmattor som finns i stadsdelsområdet. Det ska 
göras för att ta reda på vilka som inte behöver klippas under maj och 
juni månad. Gräsmattorna ska slås istället för att klippas. Det ska 
göras så att det blir fler ängar som blommar.  
 
Fler ängar är bra för de insekter som pollinerar. Pollinering är när till 
exempel ett bi samlar pollen på en blomma och sedan flyger till en 
annan blomma. Utan pollinering skulle stora mängder av olika växter 
försvinna.  
 
Förvaltningen tycker att förslaget är bra. Förvaltningens parkdatabas 
redovisas alla stadsdelsområdets gräsmattor. Flera av dessa ytor sköts 
genom slåtter. Förvaltningen kommer att se till att fler gräsmattor 
slåttras. Förvaltningen kommer att kontrollera så att den entreprenör 
som sköter gräsmattorna i stadsdelen slåttrar gräsmattorna. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 31 augusti 2019. 
Dnr EÅV 2019/299. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11 
Revidering av Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds 
delegationsordning 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställer 

delegationsordningen inklusive förvaltningens förslag till 
ändringar. 

2. Delegationsordningen gäller från och med den 3 oktober 2019. 
 

Ärendet 
Förvaltningen har tagit fram förslag till ändringar i nämndens 
delegationsordning. Syftet med ändringarna är att effektivisera 
hanteringen av vissa ärenden, framför allt ärenden som idag beslutas 
av sociala delegationen. Ändringar har också skett utifrån att lagen 
(2018: 2088) om tobak och liknande produkter har trätt ikraft och 
ersatt tobakslagen (1993:581) samt lagen (2017:425) om elektroniska 
cigaretter och påfyllnadsbehållare. Förvaltningen har även gjort vissa 
redaktionella ändringar och förtydliganden i delegationsordningen. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 30 augusti 2019. 
Dnr EÅV 2019/401. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12 
Idéburet offentligt partnerskap med föreningen Stacken 
avseende fritidsaktiviteter för unga 
 
Stadsdelsnämndens beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner överenskommelsen om ett idéburet 

offentligt partnerskap (IOP) med föreningen Stacken. 

2. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att ingå 
överenskommelsen och att fatta de beslut som krävs för att 
överenskommelsen ska fylla sitt syfte, såsom beslut om att 
godkänna styrgruppens förslag på verksamhetsuppdrag, under 
överenskommelsens giltighetstid. 

 
Ärendet 
Parkleken Stacken i Hagsätra drivs sedan många år tillbaka i 
samverkan mellan stadsdelen och föreningen Stacken. 
 
Parterna är överens om att vidareutveckla samarbetet mellan 
förvaltningen och Stacken genom ett idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) .   
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förslaget till 
överenskommelse om IOP med föreningen Stacken där syftet är att 
erbjuda flickor och pojkar stimulerande och utvecklande aktiviteter 
inom fritiden. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 29 augusti 2019.  
Dnr EÅV 2019/449.    
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13 
Övergång till digital huvudakt inom socialtjänsten, 
överförmyndarverksamhet och kommunal hälso- och 
sjukvård    
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2019/948  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Ärendet 
Om en person får en insats från socialtjänsten eller den hälso- och 
sjukvård som kommunen ansvarar för skapas en akt. I akten sparas 
alla viktiga papper för personen som får insatsen. Akterna sparas i ett 
fysiskt arkiv.  
 
Detta förslag betyder att dessa papper ska förvaras digitalt istället.  
 
Förvaltningen tycker att förslaget är bra. Det kommer spara tid och 
göra att förvaringen blir säkrare.  
 
Ändringen till digital förvaring kommer att behandla känsliga 
personuppgifter. I lagen som heter dataskyddsförordningen står det att 
om en behandling av en personuppgift kan innebära en risk för 
personers rättigheter och friheter ska den som är 
personuppgiftsansvarig bedöma om personuppgiftsbehandlingen kan 
leda till konsekvenser för skyddet av personuppgifter.   
Förvaltningen tycker inte att det är tydligt om detta har gjorts. För att 
spara tid för nämnderna är det bra om det görs under ledning av 
stadsledningskontoret tillsammans med stadsarkivet. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 27 augusti 2019. 
Dnr EÅV 2019/344. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14 
Regional överenskommelse om samverkan vid utskrivning 
från sluten hälso- och sjukvård i Stockholms län 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2019/1039 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Kommunerna i Stockholms län och Region Stockholm har lämnat 
förslag till förvaltningen om hur kommunen och regionen ska 
samarbeta när personer ska åka hem från sjukhus. 
 
Förslaget handlar om:  

- hur snabbt kommunen ska kunna ta över ansvaret att hjälpa 
personen i sin bostad 

- vem som ska betala om personen behöver vara kvar på sjukhuset 
 
Förvaltningen tycker det är bra att kommuner och region kommer 
överens om tydliga regler när personer ska hem från sjukhuset. 
 
Framöver behöver hemtjänsten och särskilda boenden vara beredda att 
ta emot personer med kort varsel från sjukhuset. Rätt kunskap hos 
personalen är också viktigt. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 21 augusti 2019. 
Dnr EÅV 2019/355. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15 
Ändring av reglementen för vissa facknämnder och 
stadsdelsnämnder samt i reglemente med allmänna 
bestämmelser för Stockholms stads nämnder och 
reglemente för stadsrevisionen i Stockholm stad    
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2019/1121   
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anser att det är bra att fördelningen av 
personuppgiftsansvaret inom staden beaktas i reglementet med 
allmänna bestämmelser för Stockholms stads nämnder.  
 
Förvaltningen tycker att det är otydligt i förslaget när en nämnd anses 
vara personuppgiftsbiträde till en annan nämnd eller när en nämnd 
anses vara gemensamt personuppgiftsansvarig med en annan nämnd. 
Det är även otydligt hur en instruktion ska vara utformad. 
Förvaltningen föreslår därför att det tas fram ett övergripande 
styrdokument i staden, exempelvis en vägledning eller riktlinje, som 
förtydligar detta. 
 
I övrigt har förvaltningen inga synpunkter på de föreslagna 
ändringarna i reglementena. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 23 augusti 2019. 
Dnr EÅV 2019/374. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16 
Handlingsplan för minskad spridning av mikroplast. 
Framtagande och hantering av kontorsremiss 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2019/710 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Ärendet 
Mikroplast är ett utbrett problem och riskerar att skada både människa 
och natur. Stockholms stads nya handlingsplan mot spridning av 
mikroplast belyser mikroplastens källor och ger åtgärdsförslag för att 
hantera problemet.  
 
De största mätbara utsläppen av mikroplaster kommer från bildäck, 
vägfärg och konstgräs/aktivitetsytor. Nedskräpningen är en stor källa 
som inte kan mätas. Handlingsplanen består av 50 åtgärder riktade till 
olika förvaltningar inom staden, bland annat bättre sophantering, 
minskad användning av engångsartiklar, rekommendationer för 
konstgräsplaner och annat. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till att en kommunal handlingsplan 
mor spridning av mikroplaster tas fram. Förvaltningen ser också att 
handlingsplanen skulle kunna ha en punkt om ökad kunskap kring 
mikroplast bland Stockholm stads anställda. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 2 september 2019. 
Dnr EÅV 2019/260 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Oskar Rosén m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden fick i kommunfullmäktiges budget 
2018 i uppdrag att intensifiera arbetet med att minska spridningen av 
mikroplast och ta fram en handlingsplan.  
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Det är glädjande att handlingsplanen nu är ute på remiss och vi 
ställer oss bakom förvaltningens svar med tillägg. 
 
Ett primärt fokus för handlingsplanen när begäran om handlingsplan 
tillsattes var hur minska barns exponering. Barn är extra känsliga för 
de miljö- och hälsoskadliga ämnen som framförallt finns i de additiv 
som binder konstgräset eller fallskyddsytorna samman.  
 
Idag har vi i Stockholms stad över 100 stycken konstgräsplaner där 
idrottsförvaltningen ansvarar för driften och SISAB uppger att de har 
strax över 300 stycken anläggningar med konstgräs eller fallskydd. Vi 
vet också i och med ökad kunskap att de skadliga effekterna 
framförallt frigörs vid slitage. Ett allvarligt problem med tanke på den 
höga exponering lekparker, idrottsytor och förskole- samt skolgårdar 
utsätts för idag.  
 
Den grundläggande orsaken till trängseln i lekparkerna dagtid är att 
såväl skol- som förskolegårdar krymper i storlek samtidigt som 
barnkullarna växer. Lösningen blir att nyttja parklekar och idrottsytor 
som alternativ till bristfällig skolgård. 
 
Staden bör undersöka vilka naturgräsområden som kan bevaras. 
Det finns också en jämlikhetsaspekt i Enskede där dam A-laget spelar 
på plastgräs och herr A-laget spelar på naturgräs. Dagvatten och 
avloppsvatten bör i framtiden vara separerade så att mikroplaster och 
andra föroreningar kan sorteras bort från dagvattnet och att 
dagvattnet därefter kan användas i en direkt återanvändning. Vid 
återanvändning av plastprodukter bör man undvika att finfördela 
plasterna, då de i ett senare slitage ökar bidraget av mikroplaster i 
naturen.  
 
Utöver detta behöver förvaltningar följa upp så att ansvariga för 
renhållning, parkskötsel och snöröjning följer åtgärdsplanen. 
Samtliga förfrågningsunderlag och ramavtal bör ha skall-krav att 
arbetet ska utföras med minimal risk för spridning av mikroplast och 
andra miljö- och hälsoskadliga ämnen samt även ansvara för 
granulathantering och uppsamling av mikroplaster. Vidare hade det 
varit önskvärt om handlingsplanen var skarpare i sin skrivning och 
tog fasta på Naturvårdsverkets riktlinjer för förorenad mark. 
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§ 17 
Anmälningsärenden  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m., dnr EÅV 

2019/000069 
B. Delegationsbeslut 
C. Protokoll från pensionärsrådet 2019-09-23 
D. Protokoll från funktionshinderrådet 2019-09-20 
E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2019-09-17 
F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   
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§ 18 
Nämndens frågor  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att 
bereda skrivelserna och frågorna nedan och återkomma till nämnden 
med svar. 
 
Inkomna skrivelser och frågor 
Oskar Rosén m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V) lämnar en skrivelse 
”Medborgardialog i Dalen”. 
 
Oskar Rosén m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V) lämnar en skrivelse 
”Strandbad i Rågsveds naturreservat”. 
 
Hassan Jama m.fl. (V) lämnar en skrivelse angående ”underskott inom 
barn- och ungdomsvården” 
 
Tobias Karlsson (SD) lämnar en skrivelse ”Angående trygghet” och 
hur statusen är gällande nya övervakningskameror i stadsdelen. 
 
Tobias Karlsson (SD) lämnar en skrivelse ”Angående försöks- och 
träningslägenheter”. 
 
Gustav Johansson (M), Urban Rybrik (L), Christina Peterson (C), Ola 
Gabrielson (MP), Gisela Norrman, Oskar Rosén (S), Hassan Jama 
m.fl. (V), Lisa Palm (Fi) lämnar en skrivelse angående ”Årsta 
Teaterns framtid”.  
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§ 19 
Stadsdelsdirektörens information   
 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om följande:  
 
På Föreningarnas dag den 21 september i Rågsved deltog cirka 50 
personer och 12-15 föreningar/nätverk som nätverkade och fick lära 
sig om hur man söker bidrag med mera. 
 
Östberga kulturhus firade 1 år söndagen den 22 september med cirka 
400 besöker. Det firades med tårta, mat, dryck och uppvisningar. 
 
En enkätundersökning för organisatorisk och social arbetsmiljö som 
riktar sig till medarbetare genomförs på förvaltningen. 
  
Ett nytt parkskötselavtal är tecknat med CEMI AB gällande 
parkskötsel i stadsdelsområdet. Avtalet gäller från och med 2019-10-
01 
 
5-11 oktober arrangerar stadsdelsförvaltningen en temavecka om en 
jämställd stadsdel fri från våld, med syftet att förebygga våld och 
främja trygghet. Det är många interna programpunkter med 
kompetensutveckling för personal men även några offentliga 
arrangemang 
 
Vi får studiebesök på Verklighetslabbet, dels från Frankrike den 14 
oktober och dels kommer socialminister Lena Hallengren den 15 
oktober. 
 
14-18 oktober är det Hälsovecka för seniorer på förvaltningens 
seniorträffar. Hälsoveckan invigs av äldreborgarrådet Erik Slottner 
den 14 oktober kl. 13:00 på Årstapaviljongen, Årstaväven 112. 
 
Ansökningar till Framsteget – Stockholms stads nyinstiftade pris för 
nytänkande, förnyelse och innovation: Förvaltningen har skickat in 
fyra ansökningar för  

• Östberga kulturhus (Där vi trycker på involvering av boende 
och att vi delar på lokalytor och kompetenser.)  

• Äldreomsorg: Verklighetslabbet 
• Äldreomsorg: Nollvision undernäring.  
• Införande av iRisk på Utredningsenheten inom Individ- och 

familjeomsorgen. 
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Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

 
Den 17 oktober är det Områdesmöte i Rågsved. 
 
Den 21 oktober kl. 12-13 är det Företagarråd som hålls i Årsta 
partihallar, Trädgårdshallen, Partihandlarvägen 12 C. 
 
Vid nämndmötet 24 oktober kl. 18:30-19:30 kommer 
Arbetsmiljöverket att informera stadsdelsnämnden om ert 
arbetsmiljöansvar. 
 
Det är dags för föreningar att söka föreningsbidrag, sista 
ansökningsdag är den 31 oktober. Stödet ges i första hand till 
föreningar som bedriver verksamhet för barn och ungdomar, för 
personer med funktionsnedsättning, för personer med 
missbruksproblematik samt till deras närstående eller för äldre. 
 
Nämnden tackade för informationen. 
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Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 20 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess 
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Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 21 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess 
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Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 22 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess 
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Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 23 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess 
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Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
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§ 24 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess 
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Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 25 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 26 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess 
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Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 27 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från 29 
augusti, 12 september, 26 september, 19 september och 26 
september 2019 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Protokollen läggs till handlingarna. 
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Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 28 
Överflyttning av vårdnaden till särskild förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8 § föräldrabalken (FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd väcker enligt 6 kap. 8 § 

föräldrabalken (FB) talan hos tingsrätten i Stockholm om 
överflyttning av vårdnaden om Charlie Noihangwa från Malai 
Noihangwa till särskilt förordnad vårdnadshavare Thomas Agback 
och Staffan Tapper. 
 

2. Som särskilt förordnad vårdnadshavare föreslås Thomas Agback 
och Staffan Tapper som är villig att åta sig uppdraget. 
 

3. Nämnden yrkar att tingsrättens förordnande om överflyttning av 
vårdanden ska gälla omedelbart, utan hinder av att det inte vunnit 
laga kraft. 
 

4. Stockholms stads juridiska avdelning får i uppdrag att enligt 
tidigare utfärdad fullmakt föra stadsdelsnämndens talan. 
 
Adress 
Stockholm stad 
Juridiska avdelningen 
105 35 Stockholm 
Tfn: 08-508 29 756 (expedition) 
Fax: 08-508 29 755 
E-post: funktions.juridiskaavdelningen.socialochskol.SLK@stockholm.se 

 
Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2019-07-12 om Charlie Noihangwa, 070426-1478, samt 
stämningsansökan daterat 2019-09-11. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 


	Ärendet

